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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 327 (MOF alm. del), stillet 12. januar 2018 

efter ønske fra Maria Reumert Gjerding (EL). 

Spørgsmål nr. 327 

”I forbindelse med L 56 oplyste ministeren i svar på spørgsmål 7, ”at der siden forbudsordningens 

indførelse i 2010 var aflivet 157 hunde, fordi de havde skambidt. Ud af disse omhandlede 66 sager 

hunde af racer, der figurerer på forbudslisten. Dermed udgjorde sager om forbudshunde, der 

skambider, over 40 pct. af det samlede antal sager om skambid”. Ministeren oplyste dette på trods af, 

at Miljø- og Fødevareministeriet adskillige gange er blevet gjort opmærksom på, at den opgørelse er 

stærkt fejlbehæftet, og der formentlig mangler flere hundrede hundesager. Det kan muligvis forklares 

med, at Rigspolitiet tidligere har oplyst, at: ”Rigspolitiet er imidlertid som følge af den nuværende 

opbygning af POLSAS ikke i stand til at trække statistiske oplysninger om sager vedrørende specifikke 

hunderacer eller oplysninger om antallet af hunde, der er blevet aflivet, eller sager hvor der er meddelt 

pålæg i medfør af hundeloven, f.eks. på grund af bidskader”, jf. svaret på MOF alm. del – spørgsmål 

1045 (2016-17). Derfor er opgørelser forbundet med stor usikkerhed. Ministeren bedes redegøre for, 

hvorfor ministeren præsenterer tallene for Folketinget som statisk uden forbehold og uden at gøre 

Folketinget opmærksom på de store usikkerheder, der er forbundet med tallene.  

Ministeren bedes oversende en revideret opgørelse, hvor følgende sager er medtaget i opgørelsen  

– de mange hundrede sager om skambid der er gennemgået i FLF alm. del - bilag 359 (2012-13), 

– politisager, der omhandler skambid og aflivning med journalnumrene 3300-89150-00036-12, 

J.nr 2012-082-184, J.nr 2011.082-166, J.nr 2300-8915-00019-13, J.nr. 2011-082-88,  

0900-10170-00486-13, 0700-89150-00036, J.nr 2012-082-243, J.nr. 2013-082-237, J.nr  

2012-082-237, J.nr 2013-082-252, J.nr 0900-89152-00063-12, J.nr 4100-89150-00002-13, J.nr  

2013-082-255, J.nr. 2011-082-130, J.nr 2013-082 273, J.nr 2011-082-143, J.nr 2013-082-286, 

J.nr 2013-082-299, J.nr 2013-082-274, J.nr 0900-89150-00086-11, J.nr 2012-082-183, J.nr 

2012-082-214, J.nr 0900-89150-00022-13, jr.nr. 2013-082-289, og 

– sager fra Sydsjællands og Lolland-Falsters politikreds.” 

Svar 

Til brug for besvarelse af spørgsmålet skal der indhentes oplysninger fra Justitsministeriet, herunder 

Rigspolitiet.  

Det har ikke været muligt, inden for den givne frist, at få de nødvendige oplysninger til brug for 

besvarelse af spørgsmålet.  Når disse oplysninger foreligger, vil jeg svare endeligt på spørgsmålet. 
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